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 Protokół Nr  8/2018 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM 

w dniu 28 sierpnia 2018 r. 

 

 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie utworzenia w zakładzie opieki zdrowotnej i domach pomocy społecznej 

odrębnych obwodów głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów i sejmików 

województw oraz wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów miast zarządzonych na 

dzień 21 października 2018 r. ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych,  

b)  w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego w celu wspólnej realizacji projektu partnerskiego „Podziel 

się domem – razem możemy więcej”,  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia miejskich jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty, które gromadzą dochody określone w uchwale na wydzielonym rachunku, 

źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu 

finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym 

planie oraz ich zatwierdzania, 

d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018, 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2018-2028, 

f)   zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Miasta Białogard. 

3. Sprawy różne. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 

Ad 1 

 Posiedzenie o godz. 1400 „otworzyła i prowadziła” Przewodnicząca Komisji – 

Jadwiga Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony 

porządek, głosując: za-5 (jednogłośnie).   

 

 

Ad 2 

 Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projeky uchwał: 

a) w sprawie utworzenia w zakładzie opieki zdrowotnej i domach pomocy społecznej 

odrębnych obwodów głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów i sejmików 

województw oraz wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów miast zarządzonych na 

dzień 21 października 2018 r. ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych,  

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 
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Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – powiedział, że aby utworzyć odrębny obwód w każdym z obwodów musi być 

przynajmniej 15 osób do głosowania. 

Sekretarz – powiedział, że jest różna ilość osób w obwodach, w niektórych obwodach  jest 28 

osób, w innych 64 osoby. Na pewno nie ma tak, że przeważa tylko o 1 osobę. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

b)  w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego w celu wspólnej realizacji projektu partnerskiego „Podziel 

się domem – razem możemy więcej”,  

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta informując, że umowa i materiały 

zostały wysłane do radnych elektronicznie a na sesji ma być przedstawiciel Fundacji 

czy koordynator projektu 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała dlaczego teraz w końcówce 2018 r. a nie wcześniej skoro konkurs jest od 

2014 roku ? 

Sekretarz – odpowiedział, że to konkurs na lata 2014-2020, czyli okres programowania Unii 

Europejskiej. Środki z programu 2014-2020 są rozdzielane stopniowo. Ten konkurs był 

ogłoszony w 2017 r. 

J.Klonowska – pytała w jaki sposób jest rozdzielona wartość dofinansowania? 

Sekretarz – odpowiedział, że  60 tys. zł dla Miasta Białogard. Szacują miesięczny koszt 

zatrudnienia asystenta rodziny na 2.500 zł brutto miesięcznie razy 24 miesiące tj. po 60 tys. 

zł na samorząd.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-1, przeciw-0, wstrzymało się-4. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia miejskich jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty, które gromadzą dochody określone w uchwale na wydzielonym rachunku, 

źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu 

finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym 

planie oraz ich zatwierdzania, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 
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Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała o zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenie za zarządzanie  

cmentarzami komunalnym, z czym to jest związane? 

Skarbnik – odpowiedziała, że tu chodzi o wynagrodzenie wynikające z umowy za 

administrowanie cmentarzami i stawki dla zarządcy za zarządzanie cmentarzami. To będzie 

kwota pomniejszona o VAT, czyli zmniejszamy kwotę roczną z 268 tys. zł na 251 tys. zł. 

J.Klonowska – pytała o rozwój infrastruktury kajakowej? 

Skarbnik – wyjaśniła, że projekt jest opisany w Wieloletnim Planie Finansowym. Planowany 

w budżecie wydatek 6 tys. 240 zł obejmuje koszty rozpisania porozumienia opiewającego na 

pewne kwoty zobowiązań finansowych. Jeżeli projekt nie otrzyma dofinansowania zostanie 

ściągnięty. 

J.Klonowska – pytała o zmniejszenie wydatków inwestycyjnych o 12 tys. zł? 

Skarbnik – odpowiedziała, że chodzi o Białogardzki program budowy dróg lokalnych, chodzi 

o ul. Jagiellonów, gdzie ostatnio zwiększano wydatki a udało się zmniejszyć zakres robót 

i zostały oszczędności.  

J.Klonowska – stwierdziła, że tu pojawia się coś nowego, bo kosztorys był robiony. 

Sekretarz – wyjaśnił, że Zakład Energetyczny  ma stałe przyłącze, problem był z wyborem 

wykonawcy projektu technicznego tego przyłącza tj. przejście przez rzekę z przewodem.  

Planowana przez Zakład Energetyczny realizacja jest na marzec 2019 r. a Miasto oddaje 

Punkt Selektywnej Zbiórki na początku listopada 2018 r., więc to jest koszt budowy 

tymczasowego przyłącza.  

J.Andrysiak – pytał o zasilanie tego punktu? 

Sekretarz – wyjaśnił, że na etapie budowy nie jest potrzebne zasilanie ale po oddaniu. Spółka 

Energa gwarantuje termin marca 2019 r. a inwestycja musiałaby czekać pół roku. 

M.Siwek – pytał co ze starymi przyłączami?  

Sekretarz – wyjaśnił, że tam był potężny zakład i wszystko zostało zlikwidowane. Kiedy oddamy 

inwestycję do użytku energia musi być.   

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu głosów zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-3. 

 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2018-2028, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała czy to będzie też podzielone na Karlino? 

Skarbnik – odpowiedziała, że to tylko dla Białogardu. 

J.Klonowska – pytała ile wynosi dług Miasta Białogard? 

Skarbnik – odpowiedziała, że przewidywany dług na koniec 2018 r. wyniesie 29 mln 575 tys. 

876 zł. Kwota na infrastrukturę nie ma nic wspólnego z długiem, to są wydatki majątkowe 

(zał. Nr 1). Planując w WPF realizację w 2021 r. zmienia się dochód majątkowy. Nie jest to 

szczegółowo rozpisane na przedsięwzięcia. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu głosów zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
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J.Klonowska – pytała odnośnie uchwały RIO dot. wydłużenia terminu spłaty zobowiązań? 

Skarbnik – odpowiedziała, że to dot. możliwości spłaty nowego długu, który zaciągniemy. 

J.Klonowska – pytała czy mamy spłaty do 2023 roku? 

Skarbnik – odpowiedziała, że w pkt 5 zaplanowane są rozchody budżetu: 3 mln 139 tys. zł 

w 2018 r., 3 mln 819 tys. zł w 2019 r., 3 mln 746 tys. zł w 2020 r.,  3 mln 675 tys. zł 

w 2021 r., 3 mln 675 tys. zł w 2022 r., 3 mln 650 tys. zł w 2023 r., 3 mln 610 tys. zł w 

kolejnym roku. Kredyt opiniowany przez RIO jest już uwzględniony w spłacie. Kredyt był 

zaplanowany w grudniu 2017 r. Jeżeli 1 mln 300 tys. zł jest przychodów, natomiast 3 mln 

139 tys. zł rozchodów, to zaciągamy 7 mln 300 tys. zł długu a spłacamy 3 mln 139 tys. zł. 

Różnicą jest kwota faktycznego zwiększenia długu na koniec roku. W pkt 6 WPF wszystko 

jest rozpisane. W WPF nie ma planu zaciągnięcia kolejnych długów, czyli przychodów 

z tytułu kredytów, pożyczek. 

 

 

f)   zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Miasta Białogard. 

 Przedstawił: Walerian Ławnikowski, kierownik Biura Prawnego przedstawiając 

poprawkę na str. 4 w ust. 6 - dopisać po 4 „i 8” 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał o zapisu § 36 ust. 2  i § 40 ust. 4, czy tu nie ma sprzeczności? 

Kierownik BP – wyjaśnił, że mieszkańcy przedstawiają sprawy będące przedmiotem zapisu 

w § 40 ust. 2 – chodzi o umieszczenie tego w porządku obrad. 

K.Skoczyk – pytał co, gdy Rada nie przyjmie poprawek? 

Kierownik BP – odpowiedział, że pewne zmiany wymagają wprowadzeniu z chwilą 

rozpoczęcia nowej kadencji Rady tj. w sprawie sposobu głosowania, sposobu transmisji, 

Komisji Skarg i Wniosków. Ten tekst został tak przygotowany, aby opracować tekst 

jednolity Statutu. Najpierw trzeba uchwalić zmiany, a potem tekst jednolity. Nowa Rada 

może wprowadzić swoje zmiany. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu głosów zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-1, przeciw-0, wstrzymało się-4. 

 

Ad 3 

 

W sprawach różnych poruszono następujące sprawy: 

Burmistrz – stwierdził, że tego typu postępowanie jest nie fair w stosunku do Komisji Statutowej. 

Wrzuca się nowe pomysły do Statutu Miasta. Był na to czas do dyskusji. 

K.Skoczyk – uważał, że powinna być sesja nadzwyczajna tylko dla tego projektu. 

J.Klonowska – powiedziała, że była członkiem Komisji Statutowej i współpracowali z Radcą 

prawnym. Członkowie Komisji nie są wykształceni prawniczo i nic nie stoi na przeszkodzie, 

aby wprowadzić poprawki do Statutu.   

Burmistrz – poinformował, że przeanalizuje poprawki zgłoszone na komisjach typu  

Szyperskiego. Nie wniesie tych, które niekoniecznie coś zmieniają. Natomiast warte 

zauważenia wniesie jako autopoprawkę.  Dyskusja będzie się odbywała do wyborów. 

J.Klonowska – pytała o wezwanie Burmistrza do zapłaty na kwotę 17 tys. 192 zł? 

Burmistrz – odpowiedział, że zrobił przelew na kwotę 18 tys. zł. 

M.Siwek – pytał o ulicę wewnętrzną ul. Wojska Polskiego? 

J.Klonowska – pytała o wewnętrzną drogę ul. Raczyńskiego? 
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Burmistrz – powiedział, że mają zaplanowane środki ze sprzedaży nieruchomości. Myśli też 

o sklepie przy ul. Moniuszki. Burmistrz poinformował o  problemie z oświatą, bo w kwietniu 

wprowadzono podwyżki,   chodzi o kwotę 700-800 zł.  

Sekretarz – poinformował, że jeszcze 300 tys. zł zabrali z subwencji.  

J.Klonowska – pytała jaka jest żywotność projektu? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie ma czegoś takiego jak żywotność. Projekty potrzebne są z dnia 

na dzień, a nie ma zasad, gdy ogłasza się konkursy. Starają się przewidywać. Na Park 

Mroczkiewicza dostali środki, bo kiedyś Strzałkowski zrobił koncepcję i pojawiła się 

możliwość otrzymania środków i wykorzystano projekt.  

J.Klonowska – poruszyła stan ulicy Grunwaldzkiej wewnętrznej. Burmistrz na spotkaniu 

z mieszkańcami obiecał, że to zrobi.  

Burmistrz – odpowiedział, że obecnie nie ma środków, bo musieli przekazać dodatkowe środki 

na oświatę. 

  

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Komisji zamknęła w/w punkt. 

 

Ad 4 

Po wyczerpaniu tematyki o godz.15
45

 zakończono Komisję.  

Protokołowała: M.Zimmer 

 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

        Jadwiga  Klonowska 


